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alternativas viables y compatibles con el Parque Natural del 
Turia a la variante de Pedralba 

Muchas gracias  (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, consellera 

Señor Rojo, para terminar 

Cuando quiera 

El senyor Rojo Sánchez:

Sí, consellera, permítame instarle a afrontar el problema 
personalmente, igual que hizo hace unos meses con la 
problemática de VAERSA y que se saldó poniendo orden en 
dicha empresa 

Mire, hay gente que tiene la virtud de generar problemas en 
lugar de solucionarlos, pero estoy convencido de que usted 
como técnico que es tiene esa capacidad de resolución que 
nos caracteriza 

Por ello, le insto a que se implique personalmente en la 
solución del problema de Pedralba evitando demoras y 
enquistamientos que pongan en cuestión la credibilidad de su 
conselleria 

Gracias 

La senyora vicepresidenta primera:

Consellera 

La senyora consellera d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupament Rural:

(Inoïble) … personalmente de todos y cada uno de los asuntos 
que competen a mi conselleria con el mayor interés 

Muchísimas gracias  (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, consellera 

Anem a passar a la pregunta número 1 094, que formula la 
diputada María Teresa Parra, del Grup Parlamentari Popular, 
al conseller d’economia sostenible 

Señora Parra, si es tan amable de pulsar el micrófono 

Quan vullga 

La senyora Parra Almiñana:

Senyor conseller, ¿quina valoració fa que Costa Cruceros 
hasca decidir abandonar Alacant?

Gràcies 

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i Treball:

Gràcies, presidenta 

Senyora diputada, vullc que tinga clar que aquest Consell 
treballa per promoure el desenvolupament sostenible, 
l’ocupació plena i inclusiva, i per recuperar la dignitat de les 
valencianes i els valencians 

Moltes gràcies  (Aplaudiments i veus)

La senyora vicepresidenta primera:

A ver, señora Parra, si es tan amable de pulsar 

Per favor, pulse el micro 

La senyora Parra Almiñana:

Senyor conseller, no ha contestat absolutament a res 

Li vaig fer la pregunta de Costa Cruceros però s’ha sumat i li 
ha seguit en este pas, li ha seguit Pullmantur  Això suposa que 
100 000 creueristes a l’any que té Alacant van a deixar d’anar 
a la capital de la nostra província amb un impacte econòmic de 
més de 3,5 milions d’euros 

I això ho han perdut vostés, senyor Climent, senyor conseller, 
i ha sigut un colp molt dur per al nostre comerç, per a la nostra 
hostaleria, per a la província, i sobretot per al sector més 
important de la Comunitat Valenciana, el sector econòmic 
més rellevant que tenim els valencians  I açò, senyor Climent, 
és un problema d’actitud i un problema d’aptitud 

Actitud perquè vosté, vosté ni els seus companys no són 
capaços de conformar un marc jurídic que siga modern, 
adaptat a la vida i a l’estil del consumidor actual; no sap 
diferenciar entre uns pobles i altres i, sobretot, perquè no 
se n’ha adonat que els hàbits dels consumidors han canviat, 
han canviat els costums, les preferències, i en això vosté s’ha 
quedat ancorat en un passat i no està lluitant pel mercat i el 
consum actual 

I és un problema d’aptitud perquè mentre en el seu partit n’hi 
hagen persones com Ribó que diuen que els diumenges no són 
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per a comprar, que són per a anar a missa; mentre diguen que la 
Comunitat Valenciana no és Andorra, efectivament no és Andorra, 
la Comunitat Valenciana és millor que Andorra i tenim millors 
comerços que Andorra (aplaudiments); mentre vostés tinguen 
en les seues fileres diputats que diguen que el Sabadell no és 
benvingut a la Comunitat Valenciana, que diguen que no els volen 
ací, no anem bé amb Compromís governant; mentre ací tingam alts 
càrrecs com és el senyor Nomdedéu que es burle, es burle, es mofe 
de grans empreses, emblemàtiques a la Comunitat Valenciana, 
com Lladró, i diga que les seus figures són «horripilants», no 
anem bé amb el Compromís, amb el govern de la Comunitat 
Valenciana (aplaudiments); mentre el seu partit estiga bloquejant 
l’establiment d’Alcoinnova, Puerto Mediterráneo, Ikea a Alacant, 
Marina Reial, i –supose– estan bloquejant 32 000 llocs d’ocupació 
d’esta comunitat, no anem bé amb el partit de Compromís en La 
Generalitat (se sent una veu que diu: «¡Olé!»), (aplaudiments); mentre 
vostés bloquegen en estes empreses més de dos mil cinc-cents 
milions d’euros en inversions per a esta comunitat, vostés no estan 
representant-mos com mereixen els valencians 

I he de dir-li una cosa: ¡deixe-ho ja!, senyor conseller, ¡deixe-ho 
ja!, deixe d’atacar els nostres drets, li ho ha dit la comissió 
nacional de mercat i de la competència, li ho han dit els jutjats  
Deixe de defensar el dret de decidir ¡dels catalans!, un dret que 
és il·legal, el dret a decidir dels catalans mentre ací està vulnerant, 
bloquejant els drets de decidir contínuament dels valencians 

Deixe’ns decidir com volem estudiar, quina llengua volem 
parlar, quan hem de comprar, on hem de comprar, perquè hui 
(veus i aplaudiments) les condicions, les condicions han canviat, 
senyor conseller  (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora Parra 

Senyor conseller, quan vullga 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i Treball:

Gràcies, senyora presidenta 

Mire, senyora diputada, el mínim que puc demanar-li és una 
miqueta de rigor i exactitud encara que siga prou difícil per 
a vosté i vostés, ¿no? Però, almenys, quan fan una pregunta 
deurien de cenyir-se a aquesta amb tot el rigor possible (veus) 
i no fer un totum revolutum…

La senyora vicepresidenta primera:

Per favor, senyor Caballero, senyor Caballero 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i Treball:

   –ara li contestaré–, fer un totum revolutum a la babalà 

Mire, en primer lloc, Alacant és una ciutat amb molts al·licients 
turístics: monuments civils i religiosos, com el castell de Santa 
Bàrbara, museus, esglésies; atractius urbans com el seu 
centre; així com atractius d’oci com les seues platges i la seua 
reconeguda gastronomia 

En segon lloc, la relació que ha fet vosté entre la regulació 
de les zones de gran afluència turística d’Alacant i la decisió 
d’aquesta companyia naviliera és extravagant i totalment 
fora de la realitat, a més crea –com fan en moltíssimes altres 
coses– falsa alarma i no ajuda a ningú 

I, mire, vaig a donar-li dades perquè es faça una composició 
de la realitat 

La màxima afluència de creuers es dóna en el període 
juliol-octubre, període que concentra més del 50% de les 
arribades creueristes; és de nacionalitat estrangera; viatja 
majoritàriament en parella i procedeix dels països europeus; 
viatja en un creuer d’una durada mitjana d’onze dies amb una 
motivació principal associada al relax; la seua escala al nostre 
territori és de quatre hores de durada de mitjana on visita pel 
seu compte el centre històric i llocs d’especial rellevància, a 
Alacant bàsicament el passeig marítim i el castell de Santa 
Bàrbara; gasta una mitjana de 48 euros corresponent les 
majors partides a despesa de souvenirs, menjars, begudes i 
transport; manifesta la seua intenció de repetir viatge a la 
Comunitat Valenciana en el 90% dels casos i recomana la 
destinació a tercers en un 95% 

És a dir, no vénen a comprar televisions de 55 polzades, ¡ni 
neveres! (Veus) No vénen a comprar això 

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor Castelló 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Quant a l’evolució del nombre de creuers, li dic que les xifres 
mostren un augment progressiu molt important d’un 170% 
des del 2014: 29 creuers i 34 500 passatgers en 2014; 57 
creuers i 94 000 passatgers en el 2017  Per tant, les dades –
com veu– són positives 

Per altra banda, que una naviliera decidisca canviar les seues 
rutes i escales és completament normal  (Veus) Totes les 
navilieres, ¡totes!, no sols Costa Cruceros o Pullmantur –com 
ha dit vosté–, planifiquen per als seus clients rutes variades on 
fan canvis en els itineraris cada cert període de temps per fer 
la seua oferta més atractiva i nova (veus) perquè, si no,…

La senyora vicepresidenta primera:

Per favor 

Senyora Díaz, per favor 
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El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i Treball:

…el següents clients no repetirien.

I li pose dos exemples: la naviliera britànica Peninsular i 
Oriental Creuers, que va vindre a Alacant fins al 2015, ho va 
deixar de fer en el 2016, i ara en el 2017 ha tornat; la naviliera 
alemanya Aida, aquest 2017 no ha fet escala però en el 2018 
ha confirmat la seua tornada a Alacant.

I això és habitual, és normal, i vostés són tremendistes en 
estes qüestions 

Per tant, la conclusió és clara i evident: hem de continuar 
treballant des de la col·laboració fent més atractiva la seua 
destinació, afegint un conjunt de rutes interessants per als 
viatgers per tal de millorar encara més l’oferta turística del 
nostre territori 

I en això…

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i Treball:

…este Consell està treballant, per molt que els pese a vostés.

Moltes gràcies  (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor conseller  (Veus)

Anem a passar, anem a passar…

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i Treball:

 A l’altra fem un diàleg, un debat, ¿eh? No passa res 

La senyora vicepresidenta primera:

Sí, conseller, anem a intentar, conseller, continuar amb la 
sessió de control i a passar a la pregunta 988 que formula el 
diputat Miguel Ángel Mulet, del Grup Parlamentari Popular, al 
conseller d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 

Senyor Mulet, ara, quan polse, li done la paraula 

Quan vosté vullga pot començar 

El senyor Mulet Taló:

Moltes gràcies, senyora presidenta 

Senyor conseller, vosté que té accés als millors lingüistes, a 
vore si per favor per al proper plenari mos pot dir la diferència 
entre indesitjable i malparit; seria interessant, seria molt 
interessant  (Aplaudiments) Li vaig a preguntar per les taxes 
universitàries 

Segurament, ara vosté em dirà que en el projecte de 
pressupostos del 2018 s’han incorporat una quantitat per 
compensar la baixada de les taxes, ¡d’acord, d’acord! El que 
ja no em podrà assegurar és que aquesta quantitat cobrisca 
la minva per la baixada en la totalitat i   , problema per les 
universitats 

No obstant això, em congratule, ens congratulem que haja 
incorporat una quantitat per aquest menester, gràcies o com 
a conseqüència de la nostra pressió mitjançant diferents 
iniciatives parlamentàries presentades des de fa mesos, que 
per cert, que per cert, alguna de les quals els seus tècnics 
han contestat amb profusió de dades, gran quantitat  Però 
per molts esforços en sumar-les seguixen sense arribar al 
compromís que vostés, que vostés tenien adquirit amb les 
universitats públiques valencianes 

Com bé li van recordar els rectors a l’obertura de curs passada, 
no estan complint amb els compromisos electorals adquirits  
Ells tenien altres expectatives amb aquest govern  I no us 
oblideu, senyor conseller, aquest és el seu últim pressupost 
executiu 

Per favor, no em torne a traure això de l’infrafinançament, ja 
sabem que n’hi ha una voluntat per part del govern d’arribar 
a un acord i ja sabem també per qui o qui és el culpable que 
tinguem este sistema d’infrafinançament que tant li afecta, 
però, tant s’hi val. A la fi què més dóna ficar partides i partides 
en els pressupostos de cultura si després no els executen 

Per últim, també estic segur que em farà un relat complet del 
que nosaltres vam fer i del que vostés estan fent  Però el que 
no em dirà és que, si és cert que ha revertit la situació, cert, 
també ho és que segueix ancorada, sense rebre cap xicotet 
marge addicional, només a una mínima actualització de les 
despeses de personal, per cert, inferior a la dels funcionaris 
de la Generalitat valenciana  I el pagament, el pagament a 
batzegades del deute històric ja compromés per l’anterior 
govern de La Generalitat 

Li pregunte, conseller, quina quantia total suposa la reducció 
de les taxes universitàries del curs 2017 i 2018? I com 
afectaran als pressupostos de les universitats públiques 
valencianes? (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Mulet 

Conseller, quan vullga 


